
Heerde, 13 juli 2020

Goedenavond, voorzitter, college, raadsleden, griffier, ambtelijk apparaat en alle 
luisteraars en kijkers die verbonden zijn via de live stream van Radio 794.

“ Samen met elkaar”….

Voorzitter de kracht van onze samenleving ligt in een gedeeld besef van onderlinge 
verbondenheid tussen jong en oud en arm en rijk. 
Dat wij dat in ons hebben, heeft u kunnen zien , horen en voelen toen onze gemeente 
Heerde vanaf eind februari diep werd getroffen , door het COVID -19 virus. Deze 
wereldwijde pandemie heeft geleid tot vele slachtoffers, helaas ook in onze gemeente. 
Namens het CDA mag ik ons medeleven  uitspreken naar de getroffen inwoners, en ook 
sterkte wensen aan de partners, de gezinnen en de families van de corona slachtoffers. 
Ook een groot blijk van waardering en een diepe buiging voor alle medewerkers in de zorg, 
het uitvaartwezen ,  de pastorale ondersteuning en allen anderen , die zich met veel 
toewijding en soms met gevaar voor eigen leven hebben ingezet tijdens deze coronacrisis. 
Ook spreekt het CDA zijn waardering uit  voor de wijze waarop ons college heeft gehandeld 
in deze hectische periode , waarin toen moeilijke en soms Adhoc beslissingen moesten 
worden genomen  om de landelijke en lokale corona maatregelen uit te voeren.

“ Samen met elkaar” , was het afgelopen jaar niet alleen zichtbaar tijdens de coronaperiode 
maar ook gedurende de rest van het politieke jaar. Door het brede politieke draagvlak zijn in 
onze gemeente Heerde goede dingen tot stand gekomen op het gebied van wonen, werken 
en saamhorigheid.

Voorzitter, door het college van onze gemeente is een solide  Begroting 2021 gepresenteerd. 
Het CDA kan zich vinden in deze begroting en de meerjarenraming programmabegroting 
2021-2023. Hoewel er natuurlijk altijd kleine accentverschillen zijn, is het CDA op 
hoofdlijnen  bijzonder trots op deze begroting. Onze gemeente voert een goed en gezond 
financieel beleid.  We krijgen extra budget vanuit het Rijk, zoals aangekondigd in de 
meicirculaire en zoals zich het nu laat aanzien kunnen wij constateren dat wij  dat geld niet 
nodig hebben om gaten te dichten. Er ontstaat  zelfs extra ruimte  voor invulling  van 
prioriteiten. 

Voorzitter , goed om u even mee te nemen naar  de 4 onderwerpen uit het 
collegeprogramma waaraan priorteit wordt gegeven :
•    ten eerste, de aanpak van 0-100, die de transformatie van het sociale domein 
ondersteunt. 

•    als 2e punt noemen wij de bouw van een MFA in het centrum van Wapenveld, inclusief 
de huisvesting van het loket 0-100.

•    ten 3e de herontwikkeling van het centrum van Heerde waarbij het gebied van de oude 
gemeentewerf tot en met het pand van Van Setten / Van Loenen herontwikkeld  gaat 
worden. 
•    en tenslotte komt er voor de huidige schoolgebouwen een integraal huisvestingsplan, om 
deze gebouwen toekomstbestendig te maken. 

Voorzitter, het CDA wil daar nog een vijfde prioriteit aan toevoegen nl. woningbouw. Onze 
fractie wil fors inzetten op woningbouw en met name de bouw van starterswoningen. Op de 
huidige markt in onze gemeente is er voor jongeren geen betaalbare koop- of huurwoning 
beschikbaar. Als CDA en hopelijk met ons alle andere partijen zijn wij van mening dat 



Heerde  moet groeien. Met een forse groei van het aantal inwoners gaan wij niet alleen de 
vergrijzing tegen , maar komt er ook een impuls in de economie van Heerde, zullen de 
scholen hun leerlingen aantal behouden of zien stijgen , zal het sport-, spel- en 
verenigingsleven nog meer gaan floreren en zal er nog meer gebruik gemaakt gaan worden 
van kunst en cultuur faciliteiten . Alle ingredienten zijn aanwezig om “ samen met elkaar” er 
een mooie en leefbare gemeente Heerde van te maken. 
Nog even terugkomend op de woningbouw ziet het CDA dat mensen op zoek zijn naar een 
volwaardige woning het liefst met een tuin. Tiny houses voor starters zijn dan ook voor het 
CDA geen optie.
Voorzitter, gezien de financiele ruimte en ook mede gezien de lage rentestand, willen wij het 
college oproepen om een onderzoek te doen naar de mogelijkheden van een financieel fonds 
voor de aankoop van gronden als smeermiddel voor locatie- en gebiedsontwikkeling. 
Hiernaast vraagt de fractie van het CDA aan het college onderzoek te doen naar de 
mogelijkheden van de ontwikkeling van uitbreidingslokaties en doe teen beroep op u om ons 
niet te beperken tot inbreidinglocaties. Daarnaast doen wij nogmaals een oproep richting het 
college om te kijken naar de mogelijkheden van woningsplitsing in de buitengebieden. Na 
het einde van mijn betoog, zal ik motie actief grondbeleid , voorlezen en virtueel aan u 
overhandigen. Deze motie is mede ondertekend door de collega’s van de PvdA en CU/ SGP …

Voorzitter, u heeft het goed gehoord: het CDA gaat voor een vitale en leefbare gemeente 
Heerde met krachtige dorpen en goede voorzieningen, met meer aandacht voor de synergie 
tussen Heerde , Wapenveld, Vorchten en Veessen. Gewoon “ Samen met elkaar”….

Samen met elkaar, mogen we dankbaar zijn dat we in een land mogen leven dat zo veilig is 
en zo hoog in haar welvaartsniveau staat. Onze gemeente Heerde heeft een unieke positie 
van rust, ruimte en recreatieve waarden. Toch zijn er punten van zorg waar wij niet omheen 
kunnen. Of het nu gaat over thuiszorg, ouderenzorg of de jeugdzorg , de systematiek die we 
krijgen opgelegd vanuit het Rijk, maakt dat we extra kosten maken, daar het RIJK de 
systematiek niet 100% financieel compenseert. Daarom is een extra compliment voor het 
college om de begroting desondanks toch sluitend te krijgen, hier zeker op zijn plaats.

Het CDA is voorstander om onze aarde zo goed mogelijk, samen met elkaar, door te geven 
aan onze volgende generaties.Onze fractie is dan ook verheugd dat onze gemeente haar 
verantwoordelijkheid neemt om duurzame maatregelen te nemen. Het CDA roept het college 
op om door te gaan op de ingeslagen weg, om de mogelijkheden van verduurzaming voor de 
inwoners duidelijk te maken en goed te faciliteren.

Het CDA is van mening dat Cultuur het individu verrijkt en de samenleving verbindt. 
Het stimuleren van interesse in kunst en cultuur, via de opvoeding of op school, kan dan ook 
niet vroeg genoeg beginnen. Cultuur heeft niet alleen een waarde op zich, het maakt ook 
onderdeel uit van onze identiteit en geschiedenis.

De fractie van het CDA blijft het dossier Lelystad op de voet volgen. Daarbij mag ik aan 
u,burgemeester Koops , de complimenten overbrengen voor het werk dat u heeft verzet en 
de rol die u hierin heeft gespeeld. Ook complimenten aan SATL, zij hebben immers 
onderbouwd dat de stikstofberekeningen niet kloppen en hebben daarvoor nu de stap naar 
de rechter in gang gezet.

Voorzitter, het CDA staat voor een veilige  en gezonde samenleving, waar jongeren en 
ouderen, armen en rijken  zich thuis voelen en waar we omkijken naar elkaar.
Het komend politieke jaar willen wij graag  “ samen met elkaar”, en dus samen met u, 
bouwen aan de toekomst van onze gemeente Heerde. 



Namens de fractie van het CDA Heerde- Wapenveld, wens ik u college en raad daarbij veel 
wijsheid en bovenal Gods zegen toe. 

Namens het CDA Heerde- Wapenveld

Joke Grotenhuis, fractievoorzitter 


